

Supreme Court of Canada / Cour suprême du Canada

(*Le français suit*)

JUDGMENTS ON LEAVE APPLICATIONS

February 20, 2025

OTTAWA – The Supreme Court of Canada has decided the following leave applications.

DISMISSED

Daveion Brown v. His Majesty the King (Ont.) (Criminal) (By Leave) ([41490](#))

The motion for an extension of time to serve and file the application for leave to appeal is granted. The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal for Ontario, Numbers COA-23-CR-0032 and COA-23-CR-0501, 2024 ONCA 453, dated June 7, 2024, is dismissed.

L.T. v. B.P. (Que.) (Civil) (By Leave) ([41381](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of Quebec (Montréal), Number 500-09-030311-229, 2024 QCCA 735, dated May 8, 2024, is dismissed with costs.

Christian Bordeleau v. Joël Lavoie (Que.) (Civil) (By Leave) ([41493](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of Quebec (Montréal), Number 500-09-030988-240, 2024 QCCA 1076, dated August 9, 2024, is dismissed.

Erich Chemama v. His Majesty the King (Que.) (Criminal) (By Leave) ([41392](#))

The motion for an extension of time to serve and file the application for leave to appeal is granted. The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of Quebec (Montréal), Number 500-10-005556-145, 2024 QCCA 405, dated April 8, 2024, is dismissed.

Maryanne Carmela Bogdan and Clinton DesJarlais v. Douglas Leonard and Lori Ann Leonard (Ont.) (Civil) (By Leave) ([41424](#))

Pursuant to rule 6(1) of the *Rules of the Supreme Court of Canada*, the time to serve and file the response and accompanying supplementary documents is extended to October 10, 2024. The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal for Ontario, Number COA-23-CV-1307, 2024 ONCA 461, dated June 11, 2024, is dismissed.

Septimus Neverson v. His Majesty the King (Que.) (Criminal) (By Leave) ([41339](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of Quebec (Montréal), Number 500-10-007274-200, 2024 QCCA 519, dated April 25, 2024, is dismissed.

Andrew Thomas Stones v. His Majesty the King (N.S.) (Criminal) (By Leave) ([41470](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Nova Scotia Court of Appeal, Number CAC 527225, 2024 NSCA 68, dated July 12, 2024, is dismissed.

Syed Yousuf Ahmad (also known as Joe Ahmad) v. Superintendent of Motor Vehicles (B.C.) (Civil) (By Leave) ([41469](#))

The motion for an extension of time to serve and file the application for leave to appeal is granted. The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal for British Columbia (Vancouver), Number CA49161, 2024 BCCA 228, dated June 20, 2024, is dismissed.

Eduardo Lee v. Attorney General of British Columbia (B.C.) (Civil) (By Leave) ([41479](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal for British Columbia (Vancouver), Number CA49870, dated July 16, 2024, is dismissed without costs.

Master Corporal V. Brousseau v. His Majesty the King (Fed.) (Criminal) (By Leave) ([41341](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court Martial Appeal Court of Canada, Number CMAC-633, 2024 CMAC 2, dated April 22, 2024, is dismissed.

Neculai Otoman v. Syndicat des Métallos, section locale 15399 and Traverse Rivière du Loup St-Siméon, Division Clarke Inc. - and - Tribunal administratif du travail (Que.) (Civil) (By Leave) ([41440](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of Quebec (Québec), Number 200-09-010760-244, 2024 QCCA 1036, dated June 21, 2024, is dismissed with costs to the respondent Syndicat des Métallos, section locale 15399.

Juanita Wood v. Director, Occupational Health and Safety Branch Yukon Workers' Compensation Health and Safety Board and Attorney General of Yukon (Y.T.) (Civil) (By Leave) ([41480](#))

The miscellaneous motion to remove the Attorney General of Yukon as a respondent from the style of cause is dismissed. The motion for an extension of time to serve and file the application for leave to appeal is granted. The motion for an extension of time to serve and file the amended reply is granted. The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of Yukon, Number 18-YU825, 2024 YKCA 8, dated July 23, 2024, is dismissed with costs.

Dawson Paul Alexander Chief v. His Majesty the King (Man.) (Criminal) (By Leave) ([41549](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of Manitoba, Number AR22-30-09864, 2024 MBCA 67, dated September 19, 2024, is dismissed.

Alexander Shaulov and Shaulov Family Trust v. Ville de Sainte-Marthe-sur-le-Lac, Attorney General of Quebec, AECOM Consultants Inc., Claude F. Lefebvre, Marc Gendron Junior and Atkinsréalis Canada Inc. - and - Mutuelle des municipalités du Québec (Que.) (Civil) (By Leave) ([41484](#))

The motion for an extension of time to serve and file the application for leave to appeal served and filed by Alexander Shaulov is granted. The motion for a stay of execution served and filed by Alexander Shaulov is dismissed. The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of Quebec (Montréal), Number 500-09-700274-244, 2024 QCCA 987, dated August 2, 2024, served and filed by Alexander Shaulov, is dismissed with costs. The application for leave to appeal from the same judgment of the Court of Appeal of Quebec and the motions, served and filed in the name of Shaulov Family Trust, are quashed pursuant to s. 44 of the *Supreme Court Act*.

JUGEMENTS SUR DEMANDES D'AUTORISATION

Le 20 février 2025

OTTAWA – La Cour suprême du Canada s'est prononcée sur les demandes d'autorisation suivantes.

REJETÉES

Daveion Brown c. Sa Majesté le Roi (Ont.) (Criminelle) (Autorisation) ([41490](#))

La requête en prorogation du délai de signification et de dépôt de la demande d'autorisation d'appel est accueillie. La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel de l'Ontario, numéros COA-23-CR-0032 et COA-23-CR-0501, 2024 ONCA 453, daté du 7 juin 2024, est rejetée.

L.T. c. B.P. (Qc) (Civile) (Autorisation) ([41381](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel du Québec (Montréal), numéro 500-09-030311-229, 2024 QCCA 735, daté du 8 mai 2024, est rejetée avec dépens.

Christian Bordeleau c. Joël Lavoie (Qc) (Civile) (Autorisation) ([41493](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel du Québec (Montréal), numéro 500-09-030988-240, 2024 QCCA 1076, daté du 9 août 2024, est rejetée.

Erich Chemama c. Sa Majesté le Roi (Qc) (Criminelle) (Autorisation) ([41392](#))

La requête en prorogation du délai de signification et de dépôt de la demande d'autorisation d'appel est accueillie. La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel du Québec (Montréal), numéro 500-10-005556-145, 2024 QCCA 405, daté du 8 avril 2024, est rejetée.

Maryanne Carmela Bogdan et Clinton DesJarlais c. Douglas Leonard et Lori Ann Leonard (Ont.) (Civile) (Autorisation) ([41424](#))

Conformément à la règle 6(1) des *Règles de la Cour suprême du Canada*, le délai pour la signification et le dépôt de la réponse et des documents supplémentaires qui l'accompagnent est prorogé jusqu'au 10 octobre 2024. La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel de l'Ontario, numéro COA-23-CV-1307, 2024 ONCA 461, daté du 11 juin 2024, est rejetée.

Septimus Neverson c. Sa Majesté le Roi (Qc) (Criminelle) (Autorisation) ([41339](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel du Québec (Montréal), numéro 500-10-007274-200, 2024 QCCA 519, daté du 25 avril 2024, est rejetée.

Andrew Thomas Stones c. Sa Majesté le Roi (N.-É.) (Criminelle) (Autorisation) ([41470](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel de la Nouvelle-Écosse, numéro CAC 527225, 2024 NSCA 68, daté du 12 juillet 2024, est rejetée.

Syed Yousuf Ahmad (also known as Joe Ahmad) c. Superintendent of Motor Vehicles (C.-B.) (Civile) (Autorisation) ([41469](#))

La requête en prorogation du délai de signification et de dépôt de la demande d'autorisation d'appel est accueillie. La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel de la Colombie-Britannique (Vancouver), numéro CA49161, 2024 BCCA 228, daté du 20 juin 2024, est rejetée.

Eduardo Lee c. Procureur général de la Colombie-Britannique (C.-B.) (Civile) (Autorisation) ([41479](#))

La demande d'autorisation d'appel du jugement de la Cour d'appel de la Colombie-Britannique (Vancouver), numéro CA49870, daté du 16 juillet 2024, est rejetée sans dépens.

Caporal-chef V. Brousseau c. Sa Majesté le Roi (Féd.) (Criminelle) (Autorisation) ([41341](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel de la cour martiale du Canada, numéro CMAC-633, 2024 CACM 2, daté du 22 avril 2024, est rejetée.

Neculai Otoman c. Syndicat des Métallos, section locale 15399 et Traverse Rivière du Loup St Siméon, Division Clarke Inc. - et - Tribunal administratif du travail (Qc) (Civile) (Autorisation) ([41440](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel du Québec (Québec), numéro 200-09-010760-244, 2024 QCCA 1036, daté du 21 juin 2024, est rejetée avec dépens en faveur de l'intimé Syndicat des Métallos, section locale 15399.

Juanita Wood c. Directeur, Direction de la santé et de la sécurité au travail, Commission de la santé et de la sécurité au travail du Yukon et procureur général du Yukon (Yn) (Civile) (Autorisation) ([41480](#))

La requête diverse visant la radiation du procureur général du Yukon en tant qu'intimé de l'intitulé de cause est rejetée. La requête en prorogation du délai de signification et de dépôt de la demande d'autorisation d'appel est accueillie. La requête en prorogation du délai de signification et de dépôt de la réplique modifiée est accueillie. La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel du Yukon, numéro 18-YU825, 2024 YKCA 8, daté du 23 juillet 2024, est rejetée avec dépens.

Dawson Paul Alexander Chief c. Sa Majesté le Roi (Man.) (Criminelle) (Autorisation) ([41549](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel du Manitoba, numéro AR22-30-09864, 2024 MBCA 67, daté du 19 septembre 2024, est rejetée.

Alexander Shaulov et Shaulov Family Trust c. Ville de Sainte-Marthe-sur-le-Lac, procureur général du Québec, Consultants AECOM inc., Claude F. Lefebvre, Marc Gendron Junior et Atkinsréalis Canada Inc. - et - Mutuelle des municipalités du Québec (Qc) (Civile) (Autorisation) ([41484](#))

La requête en prorogation du délai de signification et de dépôt de la demande d'autorisation d'appel signifiée et déposée par Alexander Shaulov est accueillie. La requête visant à obtenir un sursis d'exécution signifiée et déposée par Alexander Shaulov est rejetée. La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel du Québec (Montréal), numéro 500-09-700274-244, 2024 QCCA 987, daté du 2 août 2024, signifiée et déposée par Alexander Shaulov, est rejetée avec dépens. La demande d'autorisation d'appel quant à ce même arrêt de la Cour d'appel du Québec et les requêtes, signifiées et déposées au nom de Shaulov Family Trust, sont cassées en vertu de l'art. 44 de la *Loi sur la Cour suprême*.

Supreme Court of Canada / Cour suprême du Canada :

Registry-greffre@scc-csc.ca

1-844-365-9662